

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

Հրաման Պաշտպանության Ժողովրդական Կոմիտայի, № 130, 1 մայիսի 1942 թ., քաղ. Մոսկվա	52 3
Պատմություն	
Բ. Ա. Շեկիովիչ — Միջնադարյան Հայաստանի գեղարվեստական կերամիկայի արդյունագործությունը	35
Ս. Հ. Շալջյան — Կորյուների «Վարք Մաշտոցի» գրքի և «Սեղրեստրոսի վարքի» առնչությունը	37
Քիմիա	
Հ. Խ. Բուսիսթյան — Նիկոտինաթթվի և ասկորբինաթթվի փոխարարներում թյունների հարցի շուրջը: I	47
Վ. Ի. Իսագուլյան — Հետազոտություններ քիմիական միացության հոտի և կառուցվածքի մեջև կախվածություն ուսումնասիրության բնագավառում: III	60
Մ. Տ. Դանդյան — Հալոիդների, ալյումինիումի և մագնեզիումի փոխներգործու- թյունները ալկոհոլների, էթերների և էսթերների հետ: V	70
Մ. Վ. Դարբինյան — Ֆիրդուզանի պղինձ-մոլիբդենի հանքերի քլորացումը	78
Բիոլոգիա	
Վ. Հ. Գուլջանյան, Ս. Գ. Հովհաննիսյան — Ներսարտային խաչածեղումից ստացված ցորենների վարակիչիռությունը ժանգով	89
Արմեն Թախտաջյան — Գինեցեումի ստրուկտուրային տիպերը և սերմնասկզզը- նակների պլացենտացիան	110
Ս. Գ. Թամամյան — Հովանոցավորների ընտանիքի մի նոր ցեղ՝ Pentatae- nium	122
Ա. Գ. Արարատյան — Եթերա-յուղատու վայրի բույս — Laser trilobum	126
Ա. Գ. Տեր-Պողոսյան — Արաքսի հովտի Euphyllipoda, Cladocera և Eucope- poda	127
Ա. Ա. Ռիստեր — Cerambyx dux Fald. (Coleoptera, Cerambycidae) բզեզի բիոլո- գիան	155
Վ. Ի. Վլադիմիրով — Սեանի ֆորեկների ձվադրման էկոլոգիայի մեջ նկատված փոփոխությունների մասին	163
Համառոտ գիտական հաղորդումներ	
Վ. Ի. Իսագուլյան և Նեկի Մուշեղյան — Արիլ-քացախաթթուների սինթեզի նոր մեթոդ (ռուսերեն)	167
Հ. Ս. Բադալյան — Լուսնի հասակը (ֆազերը) որոշելու պարզ եղանակ	168
ՍՍՌՄ Գիտ. Ակ. Հայկ. Ճիլիալի ինստիտուտներում	
Աղադեմիկ Ն. Յա. Մառի երկերի հայերեն միատորոյակ	172

Содержание

	Стр.
Приказ Народного Комиссара Обороны, № 130. 1 Мая 1941 г. Гор. Москва	3
История	
✓ Б. А. Шелковников. Художественная керамическая промышленность средне-вековой Армении	9
— Сенекерим Шалджян. Связь „Жития Маштоца“ Корюна с „Житием Сильвестра“ (К проблеме Монсея Хоренского)	41
Химия	
✓ Г. Х. Бунятян. К вопросу о взаимоотношении между никотиновой и аскорбиновой кислотами. Сообщение I	43
✓ В. И. Исагулянц. Исследование в области изучения зависимости между запахом и строением химического соединения. Статья III	49
✓ М. Т. Дангян. Взаимодействие галондов, алюминия и магния со спиртами и эфирами. Сообщение V	63
✓ М. В. Дарбинян. Хлорирование пирдоуданских медно-молибденовых руд. Сообщение III	73
Биология	
✓ В. О. Гулкян, С. Г. Оганесян. Ржавчинопоражаемость пшениц при внутри-сортовом скрещивании	79
✓ Армен Тахтаджян. Структурные типы гинецея и плацентация семезачатков	91
✓ С. Г. Тамашян. <i>Pentataenium</i> S. T.—новый род семейства зонтичных	113
✓ А. Г. Арапатьян. Дикорастущее эфирно-масличное растение <i>Laser trilobum</i>	123
+ А. Г. Тер-Погосян. <i>Euphyllorhoda</i> , <i>Cladocera</i> и <i>Eucorperoda</i> долины реки Аракс	141
✓ А. А. Рихтер. О большом плодовом усаче	145
✓ В. И. Владимиров. Об изменениях в экологии нереста у севанских форелей	157
Научные заметки	
✓ В. И. Исагулянц и Нелли Мушегян. Новый метод синтеза арил-уксусных кислот	167
— Г. С. Бадалян. Упрощенный способ определения возраста (фазы) Луны	171
По институтам АрмФАН	
Однотомник трудов акад. Н. Я. Марра на армянском языке	172

Contents

	Page
The Order of the People's Commissar for Defence, № 130, 1 of May, 1942	3

History

<i>B. A. Shelkovnikov.</i> The industry of the artistic ceramic of the medieval Armenia	36
<i>S. H. Shaldjyan.</i> The connection of Corjun's „The life of Mashtotz“ with „The life of Sylvester“ (On the problem of Moses of Khoren)	42

Chemistry

<i>G. K. Buniatian.</i> On the subject of interrelation between nicotine and ascorbine acids	47
<i>V. I. Isagulyants.</i> Investigations on the study of interdependence of odour and constitution of a chemical combination	61
<i>M. T. Dangyan.</i> The interaction of haloids, aluminium and magnesium with alcohols and ethers	70
<i>M. V. Darbinyan.</i> The chlorination of copper-molybdenum ores from Pyrdoudan	78

Biology

<i>V. H. Gulkanyan, S. G. Hovannissyan.</i> The effect of intravarietal crossing on the rust infectivity of wheats	90
<i>Armen Takhtajian.</i> The structural types of gynoeceum and the placentation	110
<i>S. G. Tamamshian.</i> Pentataenium, a new genus of Umbelliferae	122
<i>A. G. Araratyan.</i> A free growing essential-oily plant <i>Laser trilobum</i>	126
<i>A. G. Ter-Poghossian.</i> Euphyllopoda, Cladocera and Eucoppeoda of the Arax valley	142
<i>A. A. Richter.</i> On the bionomy of <i>Cerambyx dux</i> Fald. (Coleoptera, Cerambycidae)	155
<i>V. I. Vladimiroff.</i> On the changes in ecology of spawning among Sevan trout	164

Shorter articles	167
In the institutes of the Arm. Branch Ac. Sc. USSR	172